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Вербна неділя – велике 
християнське свято у неді-
лю Вербного тижня, перед 
Великоднем. Це велике 
свято у християнському 
році належить до числа 
дванадесятих. Його виник-
ненню послужили біблійні 
оповіді: Ісус в’їжджав до 
Єрусалима на ослі, люди 
встеляли йому шлях паль-
мовим гіллям, тим самим 
вітаючи Спасителя.
У цей день Церква зга-

дує царське прославляння 
Ісуса Христа перед Його 
хресною смертю для того, 
щоб показати, що страж-
дання Спасителя були до-
бровільні.
За християнськими тлу-

маченнями, усі віруючі, як 
і єрусалимський натовп, 
грішні у тому, що спочатку 
чулися захоплені вигуки: 
«Осанна!», а потім страш-
ний крик: «Розіпни його!».
Церковні служби у цей 

день продовжують служби 
Лазаревої суботи. На все-
ношній свята читаються 
пророцтва Старого Запові-
ту про Царя-Месію разом 
з євангельськими розпо-
відями про вхід Христа 
до Єрусалима. На утрені 
благословляють (святять) 
гілки, що їх віруючі три-
мають у руках під час усієї 
служби. Це свідчить, що 
вони зустрічають Господа, 
який невидимо гряде, і ві-
тають Його, як Переможця 
пекла і смерті, тримаючи в 
руках «знамення перемо-
ги» – верби із запаленими 
свічками.
Від звичаю використову-

вати в це свято вайї (гілки 
фінікової пальми) воно на-
зивається Неділею «вайї». 
Вайї у нас замінюються 

вербами, бо верба раніше за 
інші дерева дає бруньки. До 
того ж, це дерево згадується 
в Святому Письмі.
Вербі здавна припису-

вали магічні властивості 
– захист від злих духів і 
всіляких бід; нею лікували 
головний біль, пропасни-
цю, ревматизм, шлункові 
захворювання тощо. Сенс 
поклоніння вербі полягає 
в тому, що здорове квітуче 
дерево повинно ніби пере-
дати здоров’я, силу та красу 
людині або тварині. 
Свячена верба користу-

ється великою пошаною 
серед нашого народу. «Гріх 
ногами топтати свячену вер-
бу», а тому навіть найдріб-
ніше гілля, якщо воно за-
лишилося після освячен-
ня, палили на вогні, щоб, 
боронь Боже, під ноги не 
потрапило.
У Вербну неділю зранку 

на Богослужіння сходять-
ся всі – старі й малі, – бо 
«гріх не піти до церкви, як 
святять вербу». 
Колись господарі, повер-

таючися з церкви зі свяче-
ною вербою, до хати не за-
ходили, а відразу ж садили 
на городі по кілька гілок 
або – якщо було близько – 
то в полі, «щоб росла Богові 
на славу, а нам, людям, на 
вжиток»; а решту, що зали-
шилася, несли до хати і ста-
вили на покуті під святими 
образами. Якщо, ввійшовши 
до хати, заставали когось, 
що проспав заутреню, то 
били такого свяченою вер-
бою, примовляючи:
Не я б’ю – верба б’є,
За тиждень Великдень,
Недалечке червоне 
                              яєчко!

Квітна неділя. 
Вхід Господній 
у Єрусалим

У НЕДІЛЮ КАТОЛИЦЬКА ЦЕРКВА 
ВІДЗНАЧАЄ ВОСКРЕСІННЯ ГОСПОДНЄ

ВІТАЄМО ЗІ СВЯТОМ!
Цієї неділі святкуватимуть Воскресіння Господнє 

віруючі Римо-Католицької Церкви, храм якої не так 
давно постав у Бориславі у повній своїй красі. З нагоди 
цього величного свята сердечно вітаю усіх бориславців, 
прихожан храму Святої Варвари, вірних цієї християн-
ської спільноти, які, як бачимо в останні часи, є справді 
нашими сестрами і братами во Христі, є невід’ємною 
частинкою  нашої бориславської громади, без якої і ми-
нуле, і сьогодення Борислава важко уявити. 
То ж з нагоди Великодня бажаю усім прихожанам 

храму Святої Варвари багато радості, непохитної віри 
у всемогутність Божого провидіння, що допоможе усім 
нам, усьому цивілізованому світові вистояти в ці нелегкі 
часи, коли над світом знову нависла небезпека  нової 
страхітливої війни. Бажаю віри, надії, успіху в усіх до-
брих починаннях і нехай воскреслий Син Божий візьме 
під свою опіку нашу прекрасну Україну, що стала рідною 
землею для кожного з нас.
Христос Воскрес! Воістину  Воскрес!

Володимир ФІРМАН,
міський голова Борислава.

– Отче-ксьондзе, кос-
тел святої Варвари на-
лежить до числа нових 
храмів міста, який був 
урочисто  відкритий 
у рамках відзначення 
625-річного ювілею Бо-
рислава. Чи вдалося Вам 
за час служби відродити 
призабуті традиції та 
стати центром духов-
ного життя католиків 
міста?

– Напевно, ні. Люди зви-
кли пов ’язувати активі-
зацію духовного життя із 
появою храму. Але це так 
швидко не відбувається. 

У єдності з Богом ми 
усе здатні перемогти
Цієї неділі католицька церква відзначає Ве-

ликдень – одне з найголовніших церковних свят 
християнської віри. Це свято вважається одним з 
найвеличніших церковних свят у християнському 
календарі. Урочистість Пасхи для католиків, як і 
для православних християн, має таке ж значення 
у літургійному році, як неділя – у тижні. Адже 
через пасхальну тайну благословенних Страстей 
Христос відкупив людей і досконало прославив 
Бога, знищуючи своєю Смертю нашу смерть і своїм 
Воскресінням повертаючи нам життя.
Для католиків Борислава цьогорічне святку-

вання Великодня матиме деяку особливість. Ще 
ніколи із Воскресінням Христовим християни мі-
ста не пов’язували так багато сподівань на кращі 
зміни у своєму житті, житті міста й держави. Цьо-
горічна традиційна святкова Пасхальна літургія 
відбудеться у новозбудованому храмі св. Варвари, 
настоятель якого отець-ксьондз ЧССР Кшиштоф 
Шчигло погодився дати коротке передсвяткове 
інтерв’ю нашому кореспондентові.

Йде нормальна щоденна 
праця. У храмі зараз з’яви-
лися монашки, які працю-
ють із дітьми та молоддю. 
Окрім духовного виховання, 
вони проводять із ними за-
няття, на яких діти мають 
можливість виготовляти різ-
ні дрібнички, які потім про-
дають. У такий спосіб вони 
заробляють кошти, які ви-
користовують для власних 
потреб чи на благодійність. 
Такий підхід є цікавим для 
дітей. Тому щоразу серед 
них можна побачити нові 
обличчя. Причому, серед ді-
тей є чимало українців. І це 

не дивно. Борислав цікавий 
тим, що кожна родина може  
знайти у своєму родоводі не 
тільки українське коріння. 
Нещодавно ми проводили 
зустріч із працівниками 
лікарні, то серед учасників 
була навіть росіянка. Ми не 
робимо акцентів на тому, 
хто приходить до храму, а 
надаємо духовну підтримку 
усім, хто її потребує. Cеред 
прихожан останнім часом 
у костелі з’явилися військо-
ві. Вони не приховують, 
що воюють в АТО, молять-
ся, просять благословення. 
Адже триває війна. І у тому 
велика трагедія Борислава 
та всієї України.

– Від минулої Пасхи 
українські  католики 
прожили дуже складний 
рік. Із якими прагнення-
ми християни-католи-
ки Борислава підходять 
до відзначення Воскре-
сіння Христового цього 
року?

– Думаю, що всі люди 
сьогодні хочуть, щоб був 
мир та спокій, щоб була 
надія. Це ті прагнення, 
здійснення яких у багатьох 
випадках залежать від нас 
самих. Якщо ми будемо кра-
щими у своєму ставленні до 
ближнього, то і наше життя 

ставатиме кращим і легшим. 
Суть Великодня є однаковою 
для усіх християн – перемога 
над смертю. Ми усе здатні 
перемогти, якщо будемо у 
єдності з Богом.

– Що б Ви побажали 
християнам-католикам 
Борислава та Східниці 
напередодні одного із най-
величніших та найваж-
ливіших свят християн-
ського року – Воскресіння 
Христового?

– Ми щодня молимося, щоб 
в Україні був мир. Молимося 
за тих, що постраждали від 
війни, і молимося за найш-
видший вихід із кризи. Ду-
маю, нині цього бажають 
усі. Наскільки це швидко 
станеться, сказати не може-
мо. Але щиро бажаємо цього 
і молимося, щоб Господь 
послав на українську землю 
мир, щоб люди могли радіти, 
що живуть на цій землі та 
мають майбутнє.  Щоб не 
треба було у пошуках роботи 
залишати родину, а жити і 
працювати вдома. І, звісно, 
бажаємо усім бориславцям 
здоров’я, щастя та всяких 
благ від Бога.

Розмову записав 
Петро МАГУР.

«Новітні герої Дрогобиччини»
Декілька днів тому в Дрогобицькому видавництві «Коло» 

вийшла у світ книжка доцента Дрогобицького державного 
університету ім. Івана Франка Богдана Пристая «Новітні 
герої  Дрогобиччини». У книжечці розповідається про 
патріотів України – вихідців із Дрогобиччини, у т. ч. Бори-
слава, які полягли під час Революції Гідності та в боротьбі 
з російським агресором на сході нашої Вітчизни. Читач діз-
нається, як просто й красиво жили та як героїчно загинули 
ці славні українські лицарі, захищаючи рідну землю, святі 
національні та людські цінності.
Книжку можна придбати у книгарні Бори-

слава та редакції нашої газети.

«ВЕЛИКОДНІЙ КОШИК 
ДЛЯ СОЛДАТА»

Учительський та учнівський колективи 
ЗОШ № 8 звертаються до всіх шкільних та 
позашкільних установ з проханням долучи-
тися до благодійної акції «Великодній кошик 

для солдата».
Просимо організувати збір коштів або 
продуктів до Великоднього кошика.
Відправка в зону АТО відбудеться 

7-8 квітня. 
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Спливає до кінця час 
Великого Посту, і сьогодні 
ми спільно молимося в 
цьому році останню Хресну 
дорогу, і спільно спогляда-
ємо на хрест Христа, вслу-
хаючись в мову хреста та 
черпаючи з нього для себе 
науку. Подібно, як нам, так 
і колись Христу добігала до 
кінця Хресна дорога. 
Недалеко від мурів Єру-

салима знаходився пагорб, 
якого називали Голготою. 
З гримасою перемоги і пе-
рекривленою посмішкою 
задоволення ішли фарисеї 
та єврейські священики 
на Голготу за Христом. 
Вони, в цю годину своєї 
перемоги, впадають у дусі. 
Після прибуття на міс-
це страти римські вояки 
починають виконувати 
свої обов’язки. Брутально 
здирають з Христа одежу й 
укладають Його на хресті. 
Прибивають і підносять 
хрест вгору. 
Таким чином почав ца-

рювати Христос над світом. 
Він царює з того трону, 
якого не знав і не буде 
знати жоден цар чи якийсь 
інший володар. А під хрес-
том стояли люди: одні – 
зичливі і зі слізьми в очах, 
інші – повні ненависті і во-
рожості. Під хрестом стоїть 
Страждальна Божа Мати.
Сьогодні заглибимося в 

наших розважаннях над 
станом Матері Божої. На 
загал ми маємо дуже по-
милкову уяву про її життя. 
Спричинилися до цього 
різного роду нецерковні 
молитви, солодкі і кольо-
рові образи. Нам здається, 
що Її життя було спокійне, 
благе і тихе. В дійсності 
було по-іншому. 
Життя Марії було неспо-

кійне і повне спекоти. Це 
було мученицьке життя, 
сповнене особливих тер-
пінь. Жодну земну матір 
не потрясали радощі такі 
великі, але і тривоги такі 
страшні, які отримувала 
душа Матері Божої. Це 
було тому, що все Її життя 
відносилося до життя Її 
Сина. В радості прийняла 
Благовістя про Його народ-
ження і в радості породила 
Ісуса, але вже через корот-
кий час, сповнена триво-

гою, повинна була втікати 
в Єгипет. З радістю прино-
сить Ісуса в сороковий день 
до Єрусалимського храму, 
але біль стиснув Її серце, 
коли почула слова пророц-
тва старця Симеона: «Та 
й тобі самій меч прошиє 
душу» (Лк. 2, 35). 
Пресвята Діва Марія – це 

насамперед Добра Мати. 
Ми не бачимо Її поруч з 
Ісусом, коли Він творить 
чуда: воскрешає мертвих, 
уздоровлює невиліковно 
хворих. Лише один-єдиний 
раз Діва Марія була свід-
ком чуда Ісуса Христа – це 
було в Кані Галилейській. 
Ми не бачимо Її під час 
тріумфального в’їзду Хри-
ста до Єрусалима. Але ми 
бачимо Матір Божу біля 
Ісуса на Хресній дорозі, на 
Голготі. Добра Мати – це, 
насамперед, Страждальна 
Мати – як взірець мужності 
і переможної любові. 
Мужність Матері Бо-

жої… Євангелія не подає 
нам жодної інформації про 
зустріч Христа і Матері Бо-
жої на Хресній дорозі. Про 
це говорить Передання. 
Можливо, це була тільки 
зустріч очей Матері і Сина. 
Але скільки в цьому погля-
ді було терпіння!.. Це тер-
піння збільшувалося, адже 
у свідомості Марії було 
розуміння того, що Вона 
не зможе Йому допомогти. 
А навіть якби могла, то чи 
прийняв би Її допомогу? 
Марія знала, що Христос 
прагне до кінця випити 
чашу страждання, болю і 
гіркоти. Марія знала: Його 
страждання ведуть Його 
дорогою до відкуплення 
світу.
Переможна любов… Піс-

ля розп’яття настало триго-
динне, сповнене терпіння і 
муки, перебування Христа 
на хресті і смерть внаслі-
док цього. Це для Мате-
рі було чимсь жахливим. 
Вона всі Його терпіння 
переживала разом з Ним. 
Можливо, не одна земна 
мати переживала трагедію 
свого сина, його клопоти і 
проблеми, хвороби чи інше 

терпіння, але часто могла 
втішатися якоюсь надією 
зміни на краще. А Мати 
Божа знала, що мука Її 
Сина є чимось невідворот-
нім. Знала, що не зможе 
в нічому поменшити мук 
Свого Сина.
В Англії, за часів прав-

ління короля Генріха VIII, 
було засуджено до страти 
одного офіцера за його 
твердість у вірі і вірність 
Католицькій Церкві. Мати 
того офіцера прийшла до 
короля благати ласки для 
сина. Закликає, плаче, 
просить, але все даремно. 
Якщо володар буде і надалі 
незворушним, то в часі уда-

ру дзвону на молитву «Ан-
гел Господній», вирок буде 
виконано – прозвучала від-
повідь. Наближалась 12-а 
година. На площі перед 
ратушею – натовп людей. 
Засуджений і кати чека-
ють ударів дзвону. Минає 
одна хвилина, друга, третя. 
Дзвін не дзвонить. Чи це 
якась змова або поломка? 
Хвилини видаються годи-
нами. Посланці біжать на 
вежу. Дзвонар зі всієї сили 
тягне за шнур, але дзвін 
не видає голосу. Біжать по 
сходах уверх. Дзвін розко-
лисаний до останніх меж, 
але на серці дзвону висить, 
тримаючись з останніх сил, 

якась жіноча постать. Це 
мати засудженого. Розбита 
ударами, стікає кров’ю. Ще 
один, другий удар – і па-
дає мертвою. Дзвін видав 
глухий звук – і вирок ви-
конано. Мати своєю смертю 
продовжила синові життя 
ще на декілька хвилин.
Якою ж любов’ю полум’я-

ніло серце матері цього 
офіцера! 
Пречиста Діва Марія ди-

вилася на терпіння Сина і 
співтерпіла, співстражда-
ла. Не могла жодні хви-
лини бути байдужою до 
терпінь Свого Сина. Ми 
знаємо або бачили не одну 
матір, яка, пригноблена 
терпінням чи втратою ди-
тини, рве собі на голові 
волосся, кидається на мо-
гилу, шукає притулку в 
людей. Мати Божа під 
хрестом спокійна, не зала-
мується. Своєю мужністю і 
силою перевищує не одного 
мужчину. Спершись рукою 
на пробиті ноги Спасителя, 
з яких спливала кров, пла-
кала і разом з кров’ю Спа-
сителя на землю падали і 
Її сльози. Ось незглибима 
Божа таємниця Крові Бо-
жого Сина і Його Матері. 
Тому-то Ісус, коли з хреста 
проголошує слова: «Жінко, 
ось син твій… Ось матір 
твоя» (Ів. 19, 26-27), віддає 
Марію за Матір всіх людей.
Наша Заступниця перед 

Богом… Під Христовим 
хрестом ми отримали не 
тільки Матір, але і вели-
кого Приятеля, а також 
допомогу в нашому житті. 
Хто віднайшов у своєму 
серці Марію, той може 
бути впевненим, що це 
життя проживе змістовно. 
Страждальна Мати – це 
наша велика Заступниця 
перед Богом.
Один дуже бідний садів-

ник захотів виявити цареві 
свою повагу, тому що чув 
про нього багато доброго. 
Проте він не мав жодного 
подарунка, який був би 
гідний для царського дво-
ру. Зірвав у своєму саду 
три великі яблука. Який 
же це був убогий дар! Не 

сподівався, що цар захоче 
прийняти його з цим пода-
рунком. Вдався до цариці – 
матері царя – щоб виявити 
їй своє бажання. Цариця 
його прийняла і вислухала. 
Вона взяла три яблука, 
поклала на срібну тацу і 
занесла цареві. «Які пре-
красні фрукти», – сказав 
цар. Тоді цариця пояснила 
їхнє походження. Цар не-
гайно наказав нагородити 
цього бідного садівника.
Якщо хочемо знайти до-

рогу і прийняття у нашого 
Царя і Господа, то вдай-
мося до нашої Цариці. 
Вона нам допоможе. Вона 
заступиться за нас перед 
Господом.
Часто в нашому житті 

ми дбаємо про знайом-
ства, шукаємо підтримки 
впливових осіб. Але коли 
нам важко, просімо про за-
ступництво Марію. Вона не 
погордить нашими прохан-
нями. Вона готова безна-
станно нам допомагати. 
Закінчуються наші роз-

важання на Хресних до-
рогах. Останній раз цього 
року ми спільно моли-
мося, йдучи на Хресну 
дорогу, і вдивляємося у 
святий хрест, щоб з нього 
черпати науку. Під тим 
хрестом сьогодні стоїть Ма-
рія – Страждальна Мати. 
А хрест говорить до нас: 
«Коли б ваші гріхи були, 
як багряниця, вони стануть 
білими, як сніг; коли б, мов 
кармазин, були червоні, 
стануть, як вовна» (Іс. 1, 
18). Коли стаєш в покорі 
перед Божим милосердям, 
то шукай заступництва 
у Страждальної Матері. 
Вона не дозволить, щоб ти 
загинув у розпачі і духов-
ній убогості. Хоча б всі, на-
віть весь світ тебе відкинув, 
завжди ще є Особа, яка 
тебе ніколи не залишить, 
у якої завжди знайдеш 
порятунок і допомогу – це є 
Ісусова і наша Страждаль-
на Мати – Марія». Амінь.

о. д - р Роман ВАСИЛІВ,
парох церкви

св. Анни,
декан 

Бориславського
деканату УГКЦ.

ШОСТА ХРЕСНА ДОРОГА

Пам ’ятну таблицю під 
реставрованим кам’яним 
хрестом на цвинтарі у Дро-
гобичі по вул. Трускавець-
кій, на могилі сестри чину 
Сестер-Служебниць Най-
святішої Діви Марії –  Анни 
Лауренції, яка померла у 
1906 році, встановлять цієї 
неділі. Як розповіла нам 
черниця цього католицько-
го монашого ордену сестра 
Тереза, коли приїхали до 
Борислава у 2013 році, то 
почали шукати місце по-
ховання сестер цього мона-
шого згромадження. Адже 
і в Бориславі, і в Дрогобичі 
в ті давні часи сестри-слу-
жебниці обслуговували за-
хоронки для малоімущих, 
шпиталі, робили багато 
добрих справ. Всього в Дро-
гобичі поховано сімнадцять 
сестер цього монашого жі-
ночого чину. Але вдалося 
віднайти тільки могилу 
сестри Анни- Лауренції. На 
таблиці під реставрованим 
кам’яним хрестом зазначе-
но імена всіх сімнадцяти 
сестер-служебниць, які по-
мерли у Дрогобичі в ті давні 
часи. А урочисто відкриють 
цей оновлений меморіал під 
час святкування  римо-като-
лицького Великодня.
Треба додати, що у вста-

новленні пам’ятної таблиці 
безпосередню благочин-
ну участь взяла відома на 
Дрогобиччині майстерня 
надмогильних пам’ятників  
Голубицьких (м. Борислав, 
вул. Тернавка). Коштами 
допоміг також борислав-
ський підприємець Володи-
мир Голобутовський.

БОРИСЛАВСЬКІ ПІДПРИЄМЦІ ДОПОМОГЛИ
ВШАНУВАТИ СЕСТЕР-СЛУЖНИЦЬ

• ÔÎÒÎÔÀÊÒ

У середу, 1 квітня, у залі 
засідань Бориславської 
міської ради відбулося по-
зачергове засідання вико-
навчого комітету. У порядку 
денному єдине питання 
– «Про погодження тарифу 
на послуги з перевезення 
пасажирів автомобільним 
транспортом на маршрутах 
загального користування у 
м. Бориславі». Нагадаємо, 
що за результатами громад-
ських слухань було запропо-
новано тариф у розмірі 3,50 
грн. Та на попередньому 
позачерговому засіданні 

виконавчого комітету такий 
тариф не підтримали місь-
кий голова, його заступники 
та керуючий справами ви-
конкому Роман Кікіс. На-
томість було запропоновано 
тариф у розмірі 3,00 грн., 
який не був підтриманий 
членами виконкому. 
Та у зв’язку з різким під-

вищенням цін на палив-
но-мастильні матеріали 
перевізники не мають змоги 
забезпечити якісне обслу-
говування і продовжувати 
працювати за поточним 
тарифом на перевезення. 

Як результат, збільшення 
інтервалу руху між марш-
рутами та скарги від паса-
жирів на неякісне обслуго-
вування. 
Дійти компромісу все ж 

таки вдалося: виконавчий 
комітет Бориславської місь-
кої ради затвердив тариф у 
розмірі 3,00 грн. 
Тож будемо сподіватися, 

що якість обслуговування з 
міських перевезень у Бори-
славі після введення в дію 
нового тарифу поліпшиться.

Наш кор.

Відповідно до п. п. 2 п. а ст. 28 Закону 
України «Про місцеве самоврядування 
в Україні», ст.10 Закону України «Про 
автомобільний транспорт», враховуючи 
методику розрахунку тарифів на послуги 
пасажирського автомобільного транспор-
ту, затверджену Наказом Мінтрансзв’язку 
від 17 листопада 2009 року № 1175, беручи 
до уваги клопотання малого приватного 
підприємства «Транспортник» від 12 
лютого 2015 року, виконавчий комітет 
міської ради
ВИРІШИВ:
1. Погодити тариф на послуги з пе-

ревезення пасажирів автомобільним 
транспортом загального користування, 
які здійснюють перевезення у звичайно-
му режимі руху на міських маршрутах 
загального користування № № 1, 4, 5, 6, 
9 у розмірі – 3,00 грн. 

2. Відділу економіки та торгівлі міської 
ради (Л. Попель) пункт 1 цього рішення 
довести до відома громадян міста через 
засоби масової інформації.

3. Рішення виконавчого комітету місь-
кої ради набирає чинності після його оп-
рилюднення у засобах масової інформації.

4. Визнати таким, що втратило чин-
ність, рішення виконавчого комітету 
міської ради від 04 червня 2014 року № 
108 «Про погодження тарифу щодо оплати 
послуг на перевезення пасажирів авто-
мобільним транспортом на маршрутах 
загального користування у м. Бориславі».

5. Контроль за виконанням цього рі-
шення покласти на першого заступника 
міського голови Р. Дурбака.

Міський голова
Володимир ФІРМАН. 

РІШЕННЯ ВИКОНАВЧОГО КОМІТЕТУ 
БОРИСЛАВСЬКОЇ МІСЬКОЇ РАДИ

від 01 квітня 2015 року № 66

Нові тарифи на перевезення пасажирів

Про погодження тарифу на послуги 
з перевезення пасажирів автомобільним 
транспортом на маршрутах загального 

користування у м. Бориславі 
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Для курортного селища 
Східниці цей рік особли-
вий. До Дня курорту, який 
щорічно відзначається схід-
ничанами на початку серп-
ня, будівельники повинні 
завершити будівництво 
відпочинкового  багато-
функціонального комплек-
су (амфітеатру). Нагадаю 
читачам, що будівництво 
амфітеатру у Східниці – це 
перший  конкретний ре-
зультат співпраці селищної 
ради української Східниці 
та уряду польської гміни 
Соліна у рамках програми 
транскордонного співробіт-
ництва «Польща – Білорусь 
– Україна». Будівництво 
здійснюється за кошти Єв-
ропейського Союзу. Мину-
лого року партнери Східни-
ці з польського курорту По-
лянчик урочисто відкрили 
амфітеатр на польському 
боці україно-польського 
кордону, а на травень пла-
нувалося провести урочисте 
відкриття амфітеатру у 
Східниці. Проте через об’єк-
тивні причини, пов’язані із 
тендерними процедурами, 
а також непростою суспіль-
но-політичною ситуацією 
в Україні, східничани ви-
мушені були перенести 
введення у дію амфітеатру 
на серпень.
Селищний голова Східни-

ці Іван Піляк зазначив, що 
після відкриття амфітеатру 
у Полянчику були виявлені 
деякі упущення, які лікві-
довуються поляками уже 
після урочистої здачі об’єкта 
в експлуатацію. Внесення 
деяких змін потребує також 
проект амфітеатру у Схід-
ниці. У ході проектування 
архітектори забули про 
кімнати для перевдягання 
артистів. Тому треба було 
вносити необхідні зміни в 
проект. Окрім того, виникла 
потреба на місці внести де-
які інші зміни, пов’язані із 
веденням будівельно-мон-
тажних робіт на об’єкті та 
благоустроєм його терито-
рії, а також узгодити нові 
графіки виконання робіт. 
Власне, із цією метою мину-
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лого тижня безпосередньо 
на будівництві амфітеатру 
в Східниці за ініціативи 
Східницького селищного 
голови Івана Піляка було 
проведено спільну нараду, 
участь у якій взяли про-
ектанти, будівельники та 
представники технічного 
нагляду.
На думку селищного го-

лови Східниці, таємниця 
стрімкого розвитку інфра-
структури Польщі якраз і 
полягає в успішній реалі-
зації грандів Європейського 
Союзу. Тому Східницька 
селищна рада приділяє 
значну увагу питанню за-
лучення коштів Євросоюзу 
для вирішення соціальних 
та інфраструктурних про-
блем курортного селища. 
Будівництво амфітеатру – 
це один із трьох проектів, 
які були подані Східницею 
для реалізації у рамках 
транскордонного співробіт-
ництва «Польща – Білорусь 
– Україна» і отримав прак-
тичне втілення.
Зараз східничани шука-

ють можливості залучити 
кошти Євросоюзу для роз-
витку курорту у рамках но-
вої програми транскордон-
ного співробітництва країн 
Карпатського регіону – Ру-
мунії, Угорщини, України, 
Польщі, Словаччини. На 
переконання Східницького 
селищного голови Івана 
Піляка, усі українські мі-
ста і селища, що прагнуть 
розвиватися, повинні бути 
зацікавлені у залученні 
грандових коштів Євросою-
зу для розвитку своїх тери-
торій. Вони повинні шукати 
серед країн Євросоюзу парт-
нерів, пропонувати проекти 

та реалізовувати їх. У ході 
реалізації буде напрацьо-
вуватися досвід, який дасть 
змогу українцям ставати 
на практиці невід’ємною 
частиною цивілізованої 
Європи.
Директор східницького 

готельного комплексу «Сан-
та Марія», член виконкому 
Східницької селищної ради 
Микола Шепітчак також 
бачить серйозні перспек-
тиви для розвитку курорту 
Східниця у транскордонній 
співпраці з країнами Євро-
пейського Союзу. Так скла-
лося, що пан Микола під час 
реалізації проекту будів-
ництва амфітеатру у Схід-
ниці займається питаннями 
погодження документації 
та фінансових питань між 
українською та польською 
сторонами проекту.
Будівництво Східницько-

го амфітеатру є одним з най-
більших проектів розвитку 
соціальної інфраструктури, 
що реалізується Євросо-
юзом у західних регіонах 
України. Причому кошто-
рисна вартість споруди, 
що зводиться в українській 
Східниці, є удвічі більшою у 
порівнянні із амфітеатром, 
якій зведений по другий 
бік кордону в польському 
курортному містечку По-
лянчику. Амфітеатр у Схід-
ниці є справді грандіозним 
проектом, який поза всяким 
сумнівом стане окрасою 
селища-курорту. Введення 
в експлуатацію та початок 
роботи амфітеатру передба-
чене на початок серпня цьо-
го року, а повне завершення 
проекту заплановано на 
жовтень.
Основною подією цього-

річного відзначення Дня 
курорту Східниці стане 
урочисте відкриття цієї 
грандіозної споруди, на яке 
обов’язково приїдуть офі-
ційні представники поль-
ського курортного містечка 
Полянчик, з якими східни-
чани реалізовували проект.
Микола Шепітчак розпо-

вів, що окрім сцени, гляда-
цької трибуни та майдан-
чика для танців, на задній 
частині амфітеатру плану-
ється облаштувати галерею 
мінеральних вод Східниць-
кого родовища, а також 
розмістити у технічних 
приміщеннях амфітеатру 
інформаційно-туристичне 
бюро курорту Східниці.
Куратор  будівництва 

також відзначив, що бу-
дівництво східницького 
амфітеатру – всього лиш 
перший проект, який реалі-
зували українська Східни-
ця та польський Полянчик 
у рамках транскордонного 
співробітництва за гран-
дові кошти Євросоюзу. На 
сьогоднішній день східни-
чани із своїми польськими 
партнерами із Полянчика 
мають конкретні напра-
цювання щодо реалізації 
у рамках транскордонного 
співробітництва іще трьох 
інфраструктурних проектів. 
Важливим, на переконання 
Миколи Шепітчака, є той 
факт, що Європа готова 
вкладати у Східницю кошти 
і після успішної реалізації 
першого проекту із будів-
ництва амфітеатру ми впра-
ві пропонувати реалізацію 
інших інфраструктурних 
проектів із будівництва до-
ріг, мостів чи облаштування 
каналізації. 

Виконроб будівельної 
фірми ДОЦ УБРС із Не-
тішина Тарас Лазарчук 
відверто признається, що 
такого «шикарного» об’єк-
та у його трудовій біогра-
фії ще не було. Вражають 
самі масштаби споруди. У 
невеликому курортному 
селищі будується споруда 
із п’ятьма сотнями сидячих 
місць та можливістю щодо 
використання упродовж 
року. Проект амфітеатру 
дає можливість використо-
вувати його для масових 
культурно-відпочинкових 
заходів не лише влітку, але 
й взимку. Власне, у цьому 
полягає багатофункціо-
нальність споруди.
Амфітеатр, на переконан-

ня пана Тараса, розташова-
ний у гарному та зручному 
для відпочивальників місці. 
Споруда вдало прив’язавна 
до ландшафту, відтак ко-
жен, хто тут відпочиватиме, 
матиме чим потішити не 
тільки душу, але й око. За 
висловом нетішинського ви-
конроба, краєвиди Карпат, 
які знаходяться по всьо-
му периметру амфітеатру 
у буквальному розумінні 
слова зачаровують. А ще 
панові Тарасу подобаються 
самі східничани, а також 
гарні та ошатні східницькі 
готелі, які не подібні один 
на одного і якось органічно 
вписуються у структуру 
гір, неначе повиростали із 
них. Чогось подібного буді-
вельникові із Нетішина в 
інших регіонах бачити не 
доводилося. 
У Східниці усе красиве. 

Окрасою селища невдовзі 
стане також амфітеатр, що 
його зводить Тарас Лаза-
рчук разом зі своїми праців-
никами по вул. Т. Шевченка 
неподалік відпочинкового 
комплексу «Київська Русь».
Бориславського ж підпри-

ємця Андрія Жидика красо-
тами Східниці не звабиш. 
Пан Андрій на будівництві 
амфітеатру виконує усі зем-
ляні роботи із благоустрою 
території, відтак має змогу 
бачити те, що наразі прихо-
ване від погляду звичайної 
людини. Відтак, на його 
переконання, Східниць-
кий амфітеатр міг би стати 
окрасою будь-якого міста 
України, у тому числі й 
Борислава.
Інспектор технагляду 

Микола Лукашевич також 
вважає проект багатофунк-
ціонального амфітеатру в 
Східниці оригінальним. 
Це перший проект амфі-
театру в західному регіоні, 

який створює комфортні 
умови як для артистів, так 
і для глядачів. Проектом 
передбачено, що територія 
між сценою та глядацькою 
трибуною у зимовий період 
буде залита водою і вико-
ристовуватиметься для ка-
тання на ковзанах. Відтак 
взимку, щоб покататися 
на ковзанах, люди будуть  
їхати уже не до львівського 
«Ашана», а до Східниці.
Архітектор львівської 

фірми «Івер» Руслан Бод-
нар амфітеатр у Східниці 
називає потрібною для лю-
дей спорудою. У сучасних 
українських умовах сам 
факт спорудження подіб-
них соціальних об ’єктів 
– явище унікальне, тому 
будівництво цього амфіте-
атру можна вважати поді-
єю загальноукраїнського 
масштабу. Не часто в Укра-
їні побачиш, щоб невелике 
селище взялося за реаліза-
цію амбітного і вартісного 
соціального проекту, який 
не завжди під силу реалізу-
вати великим містам. Та й 
сам проект, на думку архі-
тектора, є дуже цікавим. Тут 
все враховує потреби людей 
– гардеробні та вбиральні 
для відпочивальників і 
артистів, галерея питної 
води, технічні приміщення, 
стоянки для автотранспор-
ту, берегоукріплення. Усе 
капітально запроектоване 
і відповідно буде спору-
джене. На переконання 
Руслана Боднара, багато-
функціональний амфітеатр 
у Східниці заслуговує на те, 
щоб бути відзначеним на 
загальнодержавному рівні. 
І не тільки сам проект, але, 
у першу чергу, зусилля 
Східницької селищної ради, 
яка у наших непростих 
українських умовах зуміла 
цей амбітний проект втіли-
ти у життя.

Петро МАГУР.
На знімках: (за годин-

никовою стрілкою) так 
виглядаю у ці весняні дні 
будівельний майданчик 
амфітеатру у  Східни-
ці; директор готельного 
комплексу «Санта Ма-
рія», член виконкому 
Східницької селищної 
ради Микола Шепітчак  
із підприємцем Андрієм 
Жидиком; інспектор тех-
нагляду Микола Лука-
шевич; виконроб Тарас 
Лазарчук; будівельники 
зводять каркас гляда-
цької трибуни.

Світлини автора.
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ВІТАЄМО!

ВДЯЧНІ ЗА БАГАТОЛІТНЮ 
ПРАЦЮ

Висловлюємо щиру подяку за багатолітню сумлінну 
працю людям, які багато літ віддали служінню борислав-
ській громаді, – державним службовцям: керівникові від-
ділу оборонно-мобілізаційної роботи Володимиру Івасенку, 
провідному спеціалістові із взаємодії з правоохоронними 
органами, відповідальному секретарю адміністративної 
комісії міської ради Ігорю Беднарчику та літературному 
редакторові часопису «Нафтовик Борислава» Ніні Чер-
нишовій.  Чесно і сумлінно багато років виконували вони 
свої нелегкі обов’язки, всі сили, знання і досвід віддавали 
рідному містові, а у ці дні вирішили завершити трудову 
біографію і пішли на заслужений відпочинок. Кожен із них 
багато хорошого зробив для Борислава та його мешканців. 
То ж нехай ті добрі справи повернуться до них сторицею: 
здоров’ям, радістю, успіхами в усьому подальшому житті і 
вдячністю людей. 
З повагою,
міський голова Борислава Володимир ФІРМАН, 

секретар міської ради Ігор ЯВОРСЬКИЙ, 
керуючий справами виконкому Роман КЕКІС.

Дирекція, профспілкова організація та колектив Бори-
славської ЗОШ № 3 вітають із ювілеєм від дня народження, 
що його відсвяткувала у ці весняні дні колишній директор 
школи

Ніна Михайлівна
ТЕЛЕХ.

Ми, колектив школи, радо вітаємо Вас із таким прекрас-
ним святом душі. Пам’ятаємо ми Вас, як мудрого керівника, 
доброго організатора, щирого колегу по роботі, надійного, 
чуйного друга, який завжди відзначався працелюбністю, 
принциповістю, вимогливістю і людяністю. Ви були душею 
колективу – весела, з почуттям гумору, хороший наставник, 
вчитель від Бога. Вдячні Вам за все те добре, що Ви зробили 
колись для школи та його учнів. То ж зичимо Вам, Ніно 
Михайлівно, з нагоди урочистостей: хай Ваша доля розкві-
тає, нехай в здоров’ї, щасті й мирі красуються 
Ваші подальші літа. Щоб щастя-щастячко по 
вінця, як келих доброго вина, як щире серце 
українця, любов’ю повнилось до дня. Добра, 
достатку, благополуччя та опіки Матінки 
Божої Вам!
У привітних очах хай усміхається небо,
Тривоги не знають стежки у дім,
Добро, достаток хай завжди ведеться
Й навіки щастя розквітає в нім.
Ваші роки – то є Ваш скарб і їм ціни немає,
Кожен рік багато варт, всі про це ми знаєм!
Вашу мудрість знаєм ми, цінимо Ваш досвід,
Шана є поміж людьми і поваги досить.
Тож прийміть уклін від нас і щирі слова вдяки.

Дирекція, профспілкова організація та 
колектив Бориславської ЗОШ № 3 глибоко 
сумують з приводу смерті працівниці школи

ТЕРЛЕЦЬКОЇ 
АНАСТАСІЇ (НАДІЇ) СТЕПАНІВНИ
і висловлюють співчуття рідним та близьким.

Вічна їй пам’ять!

Щоразу, коли доводиться 
бачити, як деякі нехлюї ви-
кидають, де попало, сміття, 
забруднюючи тим самим 
навколишнє середовище, пе-
ред очима постає міцної ста-
тури чоловік, який тягне до 
річки від свого будинку, що 
в районі вул. Грушевського 
– Яворницького, спиляні 
гілки плодових дерев. По-
бачивши, що «прилаштовує» 
їх край берега біля пішопе-
рехідного містка в районі 
Тисьмениці, не стрималася: 
«І що доброго робите Ви?», – 
запитала з обуренням. «А Ви 
що доброго?», – сердито бурк-
нув у відповідь чолов’яга. Не 
здивувалася, почувши це, бо 
і так було зрозуміло: сказав, 
аби щось сказати, адже ба-
чив, що нічого побідного я 
не робила.
Запам’ятався ще один, не 

менш приємний, випадок: 
мешканка приватного бу-
динка, прилеглого до однієї 
з автозупинок в районі вул. 
Дрогобицької, наводячи 
порядок на своєму подвір’ї, 
наскладала поруч з троту-
аром велику купу листя і 
підпалила його. Зволожене 
після мряки, воно не горіло, 
а лише тліло, утворюючи 
густу димову завісу. Вітер 
розносив цей дим убік сусід-
ніх будинків, наповнюючи 
повітря їдким запахом. 
Саме в той момент до 

зупинки підійшли дві якісь 
жінки, тож коли «чепурю-

• Ðîçäóìè ç ïðèâîäó Не нашкодь!
ля» несла до задимленої 
купи чергову «порцію», одна 
з них зауважила їй, що спа-
лювати листя дуже шкідли-
ве для здоров’я. Намагалася 
навіть пояснювати, чому 
шкідливе.

– Я знаю, – відповіла 
господиня ошатного будин-
ка, – але куди маю все оце 
подіти? – киваючи в бік 
купи. І почала «бідолашна» 
нарікати на дуба, поруч з 
яким й диміло те вогнище. 
Мовляв, не раз уже зверта-
лася до відповідної служ-
би, аби спиляти дерево, 
яке кожного року завдає їй 
стільки клопоту.

– Краще було б, – продо-
вжувала настирлива незна-
йомка, – якби Ви це листя 
складали десь на купу біля 
обійстя чи городу. Перег-
нивши, з часом воно стало 
б добривом. 
Побачивши наближення 

автобуса, додала: «Якщо й 
надалі будете так робити, 
то, не дай Боже, захворівши 
страшною хворобою, нарі-
кайте хіба на себе». 
Автобус, підібравши обох 

пасажирок, рушив далі, а 
шанувальниця ідеальної 
чистоти знову попрямувала 
до подвір’я, щоб продовжи-
ти свою звичну роботу.
Приблизно у той же пе-

ріод впродовж тижня-двох, 
як результат ретельного 
прибирання, біля сміттє-
майданчика, що непода-

лік будинку № 10 по вул. 
Дорошенка, утворилася 
величезна подовгаста купа 
всякої всячини впереміш із 
пластиковими пляшками та 
іншим непотребом, приси-
пана зверху товстим шаром 
листя. Тих, хто наносив усе 
це сюди, мудрими назвати 
неможливо, адже в цьому 
районі майже біля кожного 
будинка є грядки, на яких 
ті ж шанувальники чистоти 
і порядку вирощують різну 
городину та плодово-ягідні 
насадження. Очевидно, за-
стереження мудрих просві-
тителів «Не нашкодь!» – це 
не для них. Навіть якщо 
своїми діями вони шкодять 
не тільки довкіллю, а й 
своєму здоров’ю. А хіба не 
краще було б прикопати оте 
листя десь біля дерева чи на 
грядці? Справжні господарі 
так і роблять. Безпорадним 
же простіше винести все 
кудись, а потім підпалити. 
Так і зробили. Тому від 
ранку до вечора диміла 
запалена купа і ніхто, як 
не дивно, на це не звертав 
уваги (зараз на цьому місці 
утворюється нова).
Подібну картину дово-

диться часто бачити, осо-
бливо навесні й восени, і 
в інших куточках нашого 
міста. Бездумно спалюю-
чи все, що потрапляє під 
руки, багато хто не хоче 
зрозуміти, що саме у тлі-
ючому без доступу кисню 
листі виділяється в пові-
тря бензопрен, здатний ви-
кликати у людини ракові 
захворювання. Крім того, 
з димом вивільняються та-
кож діоксини, найотруйніші 

для організму речовини. 
Суттєво посилює забруд-
нення атмосфери і те, що 
разом з листям та іншим 
непотребом, що його свідомо 
підпалюють несвідомі люди 
на сміттємайданчиках та 
на стихійних звалищах, 
згаряють також поліети-
ленові пакети і пластикові 
пляшки. А це 70 %  різних 
хімічних сполук, більшість 
яких отруйні для здоров’я. 
Можливо, не кожен знає і 
про те, що чорний дим від 
тління пластикового сміття 
містить канцерогенні вугле-
водні, а при горінні гуми, 
крім вуглеводнів, утворю-
ються також канцерогенна 
сажа та оксид сірки, що 
викликають респіраторні 
захворювання. Найбільше 
шкодить такий дим тим, хто 
хворіє хронічним бронхітом, 
астмою чи тонзилітом.
Не  злічити ,  скільки 

«убивчих» багать, що нага-
дують міну сповільненої дії, 
палає-димить на території 
не лише нашого регіону. 
З огляду на таку невтішну 
ситуацію, очевидно, неда-
ремно соціологи дійшли 
висновку, що найбільш 
байдуже ставляться до свого 
здоров’я українці.
Так уже влаштований 

наш світ, що у ньому все вза-
ємопов’язано, тож яка еколо-
гія, таке і здоров’я кожного 
з нас!. Простіше кажучи, як 
дбаємо, так і маємо… Аби 
зберегти здоровим цей світ, 
застереження «Не нашкодь!» 
має бути для кожного з нас 
своєрідним дороговказом, 
закликом до добрих справ 
задля збереження того се-
редовища, в якому живемо. 
Пам’ятаймо про це.

Ніна ЧЕРНИШОВА.

Про зміни в наданні 
державної соціальної допомоги 

малозабезпеченим сім’ям
Управління праці та соціального захисту населення 

Бориславської міської ради доводить до відома меш-
канців м. Борислава та смт. Східниці Закон України 
«Про внесення змін до статті 5 Закону України «Про 
державну соціальну допомогу малозабезпеченим 
сім’ям» № 221-VIII». 
Зазначеним законом передбачається з 1 квітня 2015 

року встановити, що розмір державної соціальної до-
помоги збільшується на кожну дитину віком до 13-и 
років на 250 гривень, на кожну дитину віком від 13-и 
до 18-и років – на 500 гривень.
При цьому максимальний розмір державної соці-

альної допомоги з урахуванням збільшення її розміру 
на кожну дитину, яка входить до складу малозабез-
печеної сім’ї, не може бути більшим за прожитковий 
мінімум для цієї сім’ї. Виходячи з вищезазначеного, 
інформуємо, що сім’ям, до складу яких входять діти 
віком до 3-х років і які отримують державну соціальну 
допомогу, як малозабезпечені, буде здійснено пере-
рахунок в автоматичному режимі у квітні поточного 
року та здійснено доплату.

М. ЦВИК,
головний спеціаліст відділу 

прийняття заяв та документів. 

Щодня жителі окупова-
них територій продовжують 
залишати свої домівки. 
Втікаючи від полум’я вій-
ни, рятуючи власне життя, 
вони змушені їхати далеко 
від своєї маленької батьків-
щини. Люди не знають, що 
їх чекає у майбутньому та 
як їх приймуть у регіонах. 
Головне, що вибухи і по-
стріли залишаються далеко 
позаду.
За словами переселенців, 

вони поступово пристосову-
ються до нових умов життя, 
але все ж таки потребують 
підтримки: хтось продовжує 
шукати роботу, хтось житло, 
а хтось просто відчуває брак 
у спілкуванні з такими ж 
вимушеними переселен-
цями.
Чимало питань виникає у 

ВПО. Аби спростити життя 
людям, і без того стомленим 
від невизначеності, у Бори-
славському МЦЗ в рамках 
інформаційно-просвітниць-
кої роботи 17 березня цього 
року була проведена гру-
пова профконсультація за 
участю головного спеціаліс-
та відділу соціальної роботи 
центру соціальних служб 
для сім’ї, дітей та молоді 
Анни Калин. Як говорять 
спеціалісти, для того, щоб 
вести якісну соціальну ро-
боту з ВПО, ми повинні 
розуміти ситуацію, в якій 

«Отримуємо інформацію з перших вуст»

вони опинилися. Основне 
завдання – вчасно виявляти 
таких осіб, проводити оцін-
ку їхніх потреб із заповне-
нням інформаційних карт і 
надавати соціальні послуги.
В ході спілкування відвід-

увачі отримали кваліфіко-
вані консультації з перших 
вуст, а також спеціаліст 
ЦСССДМ запропонувала 

отримати гуманітарну до-
помогу у вигляді дитячого 
харчування, засобів дитячої 
гігієни, побутової хімії, одя-
гу та взуття.
Маємо надію, що присутні 

переселенці відчули наші 
зусилля підтримати їх у 
разі потреби як морально, 
так і матеріально. Адже 
складно приїхати у нове 

місто та почати життя з чи-
стого аркуша, але можливо. 
Головне – не опускати рук!

Олена ШЕВЧЕНКО, 
начальник відділу 

активної підтримки 
безробітних 

Бориславського місь-
кого центру 
зайнятості.


